
 
 
 
 
 
 
 
 

Nr 3 — September  2022 

Hälsinglands Idrottshistoriska Sällskap 

Idrottsminnen 

Juryns motivering: 

”Hälsingeguldet för 2021 års mest uppmärksammade idrotts-
prestation, tilldelas Söderhamns UIF:s bordtennislag. Efter att från 
sin fjärde plats i grundserien, vinna i semifinalen mot Spårvägen och 
sedan segra i finalen mot Halmstad med siffrorna 2–1.” 
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Kassörens ruta nr. 3 – 2022. 

ALLA KAN BLI MEDLEM I  

HÄLSINGLANDS IDROTTSHISTORISKA SÄLLSKAP. 

Alla, med ambition att ta del av, sprida och bevara Hälsinglands 
digra och intressanta idrottshistoria, hälsas varmt välkomna som 

medlem i HIHS. 

Våra medlemsavgifter för 2022 är: 

  150;- Enskild medlem 

  250;- Föreningar och klubbar 

  350;- Förbund, företag och kommuner. 

Hur blir jag medlem i HIHS? 

Medlemsavgiften betalas till vårt bankgiro 273–0133  

eller via Swish 123 038 81 65. 

Kom ihåg att uppge namn och adress, gärna en e-postadress. 

Man kan även på vår hemsida: www.HIHS.se  

ansöka om medlemskap! 

Det är redan 392 som betalande medlemsavgiften för 2022,    

från Falkenberg i söder, till Umeå i norr. 

Nya medlemmar. 

HIHS har, sen det senaste utskicket av Idrottsminnen, fått den 
stora äran att hälsa följande nya medlemmar varmt välkomna: 

Staffan Mickelsson, Hudiksvall och Nils Eriksson, Färila 

 

 

 

Kontakta Owe Flodin på 070-569 08 31  

e-post: oweflodin45@gmail.com 

 om du har frågor rörande medlemskap. 

 

http://www.hihs.se/
mailto:oweflodin45@gmail.com
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Dags för tredje numret                                           
av Idrottsminnen 2022 
 

 
 
 

I detta nummer av Idrottsminnen 3–2022 skriver vi om vinnaren          
av  Hälsingeguldet 2021, SUIF:s bordtennislag. SUIF gjorde en 
strong insats i finalspelet och kammade hem SM-pokalen till 
Söderhamn.  

Conny Forsell skriver om USM i brottning som arrangerades av 
Söderhamns BK, året var 1972. 

Vi skriver om en duktig skrinnartjej Inger Brusven från Skärgårdens IF 
som tog många SM-medaljer i skridskosporten under 1950-talet. 

Bosse Johansson skriver om Vallsta IF och deras ”första” 100 år.  

Två stora inom bandysporten har tyvärr lämnat oss. 

Ulf Sundh har citerat Sverkers Minnen. En betydande person för 
Hudiksvalls ABK. 

Reportage av Rune Ridefelt i Hudiksvalls Tidning. Det skrivs om 
när "Hudiks” stolthet Strands IF, skrev historia. Blev Norrlands-
mästare i fotboll 1934. 

Erik Wiger skriver om stavhoppets historia. Känner ni förresten           
till Cornelius Warmerdam, bambustavens mästare? 

Dags för Idrottsresan till Stockholm. Vi skall besöka SOK, 
friidrottsförbundet och kolla landskampen i fotboll mot Slovenien. 

En av våra styrelsemedlemmar har tilldelats RF:s högsta utmärkelse. 

Christer Stridh har knåpat ihop frågesporten denna gång. 

IFK Bergvik, Vallsta IF och Färila IF har firat sitt 100-års jubileum. 

Snart dags för första Idrottscaféet. Vi startar i Hudiksvall den 20 sept.  

 

Välkomna till Idrottsminnen Nr 3 – 2022 
Lars Hedlund 
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Nu har SUIF:s 
bordtennislag 

fått sitt 
Hälsingeguld  

för 2021. 
 
 

 
 
 

Utdelningen skedde på Nationaldagen den sjätte juni och platsen var 
Stadsparken i Söderhamn.  

Tillsammans med andra festligheter i Stadsparken kunde 
Hälsinglands Idrottshistoriska Sällskap (HIHS) dela ut den 6:e 
utmärkelsen för HIHS del. 

Första utdelningen av Hälsingeguldet var 1938, en viktig tradition för 
hälsingeidrotten. 

Noteras kan att dagarna före utdelningen av Hälsingeguldet var SUIF 
i Karlskrona på Bordtennis-SM (2–5 juni) 

Resultatet blev 7 medaljer till SUIF.  

Ändock var inte Jon Persson eller Hampus Nordberg med på SM:et.  

 

Herrsingel 

2) Viktor Brodd (SUIF). Förlorade mot Truls Möregårdh i finalen. 
3) Anton Källberg (SUIF).  

Herrdubbel 

1) Jens Lundquist (SUIF) och Pär Gerell (Halmstad). 
2  Anton Källberg (SUIF) och Elias Ranefur (Ängby). 

Mixeddubbel 

1) Anton Källberg (SUIF) och Christina Källberg (Halmstad). 
2) Jonatan McDonald (SUIF) och Jennifer Jonsson (Lekstorp). 

U20 singel 

2) Daniel Lindsö (SUIF) 

 

Här ser vi Viktor Brodd mottaga stipendiet 
på 5.000:- skänkt av OilQuick Hudiksvall 
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Resa hem till Söderhamn från Karlskrona avverkades efter final-
spelen, så det blev inte mycket sova för pingislirarna. Men samtliga 
spelare ställde upp när det var dags för  utdelningen av 
Hälsingeguldet 2021. 
 

Här nedan ser ni grabbarna som gjorde en stark insats 2021 och såg 
till att SM-bucklan stannade i Söderhamn.  

Fr.v. Fredrik Lundquist-tränare, Per Sandström, Anton Hjort, Mr.SUIF Gösta 
Lööf, Anders Eriksson, Viktor Brodd, Jonathan McDonald och Mats Olsson, 
ledare 

 
Från och med hösten 2023 kommer Söderhamn, tillsammans med 
Halmstad, bli ett av två orter för Svenska Bordtennisförbundets 
riksidrottsgymnasium (RIG). 

– Det är en kvalitetsstämpel när förbundet utser oss utifrån den 
verksamhet vi bedriver i Söderhamn som en av landets bästa. Det har 
vi i och för sig känt själva också, men det här är ett papper på det. 
Samtidigt ska vi vara ödmjuka för att det är ett stort åtagande. Det är 
viktigt att vi gör det här bra. Förening, skola och kommun måste ta 
hand om dem, säger Anders Eriksson, ledamot och en stark kraft inom 
Söderhamns UIF. 

Det är bara att gratulera SUIF / Lars Hedlund 
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För 50 år sedan, Trettondags-
helgen 1972, arrangerades  
USM i brottning i Söderhamns 
idrottshall. 
 

 

De allra flesta deltagarna där är i dag nyblivna pensionärer.  

Med facit i hand kan vi idag se hur det gick för de ungdomar som i 
dagarna två tumlade runt på mattorna i Söderhamns idrottshall. 

Intressant är också det faktum att några av de som sedan blev 
medaljörer i OS och VM inte fanns med på prispallen i Söderhamn.  

De slog ut i full blom några år senare. 

Roligt är också att Söderhamns BK  fick en mästare i tävlingarna i 
15-årige Sven Erik Olsson, som vann 40 kg-klassen. Reijno 
Järviölä och Nisse Andersson två andra hemmabrottare i samma 
viktklass. 

Även i 44 kg-klassen blev det hemmamedalj genom Leif 
Åkerlund, som i tredje omgången slog ut storfavoriten Osko 
Mäkelä, Västerås, men fick ge sig i finalen mot Lars Malmkvist, 
Kulladal. 

Annars var väl hemmaklubbens stora hopp Stefan Swensson, 37 
kg, som nu kom praktiskt taget direkt från sjuksängen och fick nöja 
sig med sjätteplatsen, Johnny Burman och Mats Åkerlund övriga 
hemmabrottare. Vann gjorde Benni Ljungbeck, BK Velo 
(Hässleholm), brons-medaljör  i Moskva-OS 1980. Olympier även 
1984 och 1988. 

I samma klass återfanns Roger Tallroth, Heby BK, en av 
tävlingarnas yngsta deltagare, drygt 11 år. Han växte till sig till OS 
i Los Angeles 1984 då han blev tvåa i 74 kg-klassen. Sjunde man i 
Söul 1988. 

48 kg-klassen vanns av Kauko Navala, Örgryte, som sedan vann 
en handfull SM-tecken men den i startfältet som sedan blev mest 
meriterad är Sören Claesson, Lidköpings AS, som var bara 13 år i 
Söderhamn. Deltog i tre OS, 1980–1988 med silvermedaljen i 82 
kg-klassen i Los Angeles 1984 som främsta merit. Svensk mästare 
ett tiotal gånger. 
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Jan Bergman var ensam 
söderhamnare i 52 kg-
klassen. I viktklassen 
över, 56, blev Pelle 
Svensson sjätte man och 
Sven-Gunnar Vikström 
sjunde. 

65 kg-klassen såg Frank 
Steen, Örgryte, som 
mästare och i 81 kg vann 
Leo Mylleri, 
Skinnskatteberg. Båda 
dessa blev sedan 
framgångsrika 
förbundskaptener för 
svensk brottning och 
Frank Steen hann också 
göra fem år som 
förbundskapten för Norge. 

 

Även 70 kg-klassen vanns av en Frank med Andersson i 
efternamn, svensk brottnings kanske allra största affischnamn. 
1972 representerade han Djurgårdens IF och mötte i finalen en 
annan som nådde framgångar inom såväl brottning som 
näringslivet, Adrian Berg von Linde, BK Allians (Halmstad). 

Frank Andersson världsmästare 1977, 1979 och 1982, brons i 
OS 1984 och tilldelades Svenska Dagbladets bragdmedalj 1977.  

Adrian Berg von Linde hamnade sedan i Örgryte IS, är idag 
ordförande för Brottarnas VM-klubb och har innehaft en hög 
position inom Vattenfall. 
 
Vem hade anat det här med programmet i hand i Söderhamns 
idrottshall 1972? 
 
CONNY FORSELL 
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Inger Brusven, 
Skärgårdens IF, 
duktig skrinnar-
tjej på 1950-talet 
 
 
 
 
 
 

Det var en tillfällighet som gjorde att Inger Brusven från  
Sandarne började tävla i skridsko, berätta hon i radioprogrammet  
”I blickpunkten” Hon hade visserligen åkt lite skridsko och brukade 
vara med ”pojkarna därhemma” och träna bandy, men så skulle 
det bli en tävling på Skärgårdens Idrottsplats och då föreslog 
Gunnar Sjölin (Gunnar deltog i vinter-OS på skridsko 1956 och 
1960) att hon skulle låna ett par skridskor och ställa upp.  

Det gjorde hon och vann tävlingen. Hon fick då blodad tand och 
började träna metodiskt. Att hon fyra år sedan skulle och vara med 
och fajtas i SM på skridskor trodde hon däremot inte på.  
– Inger berättade vidare att hon sedan fem år tillbaka tävlar i 
simning och har hunnit med att ta hem 16 distriktsmästerskap i 
simning. Hon tänker försätta såväl med simningen som skridsko-
åkningen framöver. I vardagslag arbetar hon i en konsumaffär i 
Lervik och tränar varje kväll och söndagar. Det sade Inger i 
radioprogrammet. 

Några dagar senare var det dags att göra sig redo för att åka ner 
till Stockholm, där SM-tävlingen 1954 skulle avgörs på 
Johanneshov.  

Inger som vid förra årets SM blev fyra på 500 och 1500 m samt 
även fyra  sammanlagt, tror att denna gång skall bli bättre. 
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Så här skriver (TT) 

Sandarneflickan Inger Brusven (18 år) visade sig vara i särklass 
bästa skridskoåkerskan då damerna svenska skridsko-mästerskap 
på söndagen avslutades på Johanneshov i Stockholm. Inte nog 
med att Inger, som tävlar för Skärgårdens IF, på lördagen vann 
båda sträckorna – 500 och 1500 m – på söndagen lade hon sig till 
med de två återstående sträcksegrarna, de på 1000 – 3000 m. 
Därmed tog hon hur överlägset som helst hem SM–tecknet med 
sammanlagt 230.850 poäng, vilket är lika med nytt svenskt rekord. 
 
Dagen efter SM-tävlingarna intervjuas Inger och frågan, var du 
beredd på detta? 
– Jag tror faktiskt inte det är sant, det var första Inger fick fram. Det 
känns konstigt men i allra högsta grad roligt.  

Nu klaffade allting redan från början på 500 m och när sen även 
1500 m gick över förväntan så började man faktiskt fundera om man 
skulle hålla i fortsättningen. 1000 m var värsta hindret och där gällde 
det att hålla undan för Härnösandsflickan Ingrid Högberg. Men när 
jag fick sista innern så var saken klar. Att jag sedan kunde slå 
rekordet på 3000 var mer än jag hade förväntat mig. 
 
Ingers resultat från SM-tävlingarna 

1:a   500 m    54,6  
1:a 1000 m 1.52,8 
1:a 1500 m 2.56,8 
1:a 3000 m 6.05,5     (Nytt svenskt rekord)  
 
Har du tränat hårdare än förra året (1953)? 

– Det har nog blivit hårdare och meningsfyllda träningar så 
konditionen har säkert förbättrats. Jag tror även tekniken har 
förbättrats när man har klubbkompisen Gunnar Sjölin som tränare.  

– Efter tävlingarna fick jag i alla fall veta att jag var klar för VM-
truppen till damernas VM-tävling i Östersund. Synd att inte 
tävlingen gick i utlandet denna gång, men det går väl fler tåg. 
Förutom SM-tecknet fick jag även en ståtlig kristallvas och den 
skall jag just nu packa ner i trunken. För i morgon eftermiddag åker 
jag hem till gamla Skärgården igen, avslutade Inger. 
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Här ser vi Inger Brusven med de skridskor som hon vann alla            
4 disciplinerna i SM på skridsko 1954. Höjdpunkten var ett nytt 
svenskt rekord på 3.000 m  

 
Hemkomsten till Söderhamn genomfördes som när Broberg hade 
vunnit SM-finalen i bandy. Massor av folk på perrongen och 
många hyllningar, bl.a. av Tage Johansson, Skärgårdens IF och 
Nisse Stenberg, Hälsinglands Idrottsförbund . Självfallet fanns 
hennes träningskompis Gunnar Sjölin med på perrongen. Alla ville 
hylla Inger Brusven för hennes insats i SM-tävlingen. 
 
Hur gick det sedan i VM på hemmaplan för Inger Brusven?   

Att ryskorna var skyhöga favoriter på förhand i alla klasserna, det 
visste ju alla. Men skulle Inger Brusven och övriga skrinnarflickor 
från Sverige kunna rubba de ryska flickorna var frågan. 

Nää, åtta ryska damer kom till Fyrvalla, Östersund och vann nästan 
allt. Bara finskan Eevi Huttunen vann 5000 före alla ryskorna. 
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Vi tittar på Ingers något blygsamma placeringar i VM, men ändock 
bra tider med svenska ögon sett. 

Inger Brusven blev bästa svenska i tre grenar och slog tre nya 
svenska rekord.  

Sträcka Placering      Tid 

  500 m 18       64.1 
1000 m 11    1.49.3    Nytt svenskt rekord 
3000 m 12    5.59.1  ” 
5000 m 12  10.08.5  ” 

Inger var den första svenskan som har skrinnat under 6 minuter på 
3000 m, nytt rekord 5.59,1. Slog även rekordet på 5000 m med 20 
sekunder 10.08.5, även rekordet på 1000 m fick sig en putsning, 
1.49,3. 

Inger var med i SM-tävlingarna från 1953–1958, med 1954 som 
det bästa SM-et. En duktig skrinnartjej från Sandarne som gav eko 
i hela skrinnarsverige.  

Bör även nämnas att Inger var också en duktig simmare i ung-
domsåren. Hon stoltserar med 19 DM-tecken i simning i 
Hälsingland där hennes specialgren var 200 meter bröstsim. 

Lars Hedlund 

 
Ett särskilt tack till hennes arbetskamrater Yngve Nilsson och Gunlög 
Persson som gav mig alla hennes tidningsurklipp från hennes 
idrottskarriär.  
När jag skrivet detta om Inger Brusven, får jag tyvärr meddelandet att 
Inger har lämnat jordelivet. Vila i frid. Inger Brusven blev 86 år.  
 

  
 
 
 

 
 
 

 
 Inger Brusven och Gunnar Sjölin, två stora skrinnare 

från Skärgårdens IF (Sandarne) 
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Vallsta IF lever vidare 
efter 100 år. 

  
 

Trots arbetslöshet, världskrig och utflyttning, har Vallsta 
IF överlevt alla besvärligheter och uppnått 100 år. Det är 
ganska unikt, då många idrottsföreningar i distriktet fått 
lägga ned sin verksamhet. 
  
Den så kallade sololympiaden i Stockholm 1912, satte fart på 
idrottsintresset över hela landet. Men ett världskrig kom emellan 
för en vidare etablering av idrott. 
I Vallsta så spelades det spontanfotboll i flera byar, men någon 
riktig fotbollsplan eller förening fanns inte. 
Frivilliga krafter började bygga en plan på den så kallade 
Linsänkebacken i närheten av Backa färjeläge. Marken ägdes av 
Vallstaby byamän. 
Efter arbetet ställde man upp för bygget. Det stod färdigt 1922. Då 
bildades också den förening som nu fyller 100 år. 
Lottefors var det lag som låg närmast till. Vallsta-Lottefors var 
ständiga matcher. Arbrå BK bildades inte förrän 1928. 
1929 startade den första serien i hälsingefotbollen. 1932 var 
Vallsta IF med i serierna för första gången. Det blev en sista plats i 
Bollnässerien. Men redan året efter blev det en tredje plats efter 
Rengsjö och Runemo. 8 lag deltog. 1935–36 kom första 
seriesegern. 
Det var alltså upp och ned med resultaten, men intresset för 
fotbollen var mycket stort. Vallsta IF hade även ett B- och C-lag i 
verksamhet. B-laget började seriespela 1936–37 och blev 5:a före 
lag som Arbrå B, Bollnäs B och Långhed. 
1939–40 spelade VIF faktiskt division 4. B-laget spelade i femman. 
Femman var den lägsta serien. Det började bli ont om lag. 
Inkallelser satte käppar i hjulet Men året efter var man tillbaka i 
femman igen. 
1948–49 blev det serieseger i Bollnässerien och kval till 
Hälsingeserien. Tyvärr blev Lingbo för svårt, och två förluster 
innebar fortsatt spel i Bollnässerien. 
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1951–52 blev det nytt kval. Återigen blev motståndarna för svåra. 
Mohed vann kvalet i två raka matcher. 
Vid ett extra möte i oktober 1955 diskuterades om föreningen skulle 
läggas ned. Beslutet blev att verksamheten ska fortsätta. Och det 
skulle visa sig att beslutet var rätt. Nu började det bli stabilitet i 
laget. 1956 blev VIF distriktsmästare för pojklag. Den så kallade 
mammutserien 1957–58 vanns och sedan följde flera år där VIF var 
ett stabilt lag i femman. Kulmen nåddes 1961 när laget blev tvåa 
efter Rengsjö. 
Upp och ner i Hälsingeserierna vore en bra rubrik på Vallsta IF;s   
100 år. 
Men de senaste årens sammanslagning med Arbrå BK, är ett bevis 
på att klubben aldrig ger upp. Vallsta IF finns kvar. Hundra är efter 
bildandet. 

BOSSE JOHANSSON 
 

 
 

  Kan nämnas att det 6 augusti var det dags 
för 100 års-jubileet för Vallsta IF.  

Hälsinglands Idrottshistoriska Sällskaps vice 
ordförande Olov Nilsson Sträng besökte jubileet och 
hans reportage kommer att publiceras i julnumret av 
vår tidskrift Idrottsminnen 4–2022 

 
Hälsinglands Idrottshistoriska Sällskap gratulerar Vallsta IF. 

 

 
 

Styrelsen för Hälsinglands Idrottshistoriska Sällskap (HIHS) kan  
nu meddela att under 2023 kommer det att delas ut stipendier      
till Parasporten inom Hälsingland (manlig o kvinnlig 3.000:- / st)  

HIHS kommer tillsammans med Parasporten i Hälsingland att   
utse stipendiaterna under 1:a kvartalet 2023. 

Noteras kan att en medlem i HIHS anonymt har donerat beloppet 
6.000:-  Vi kan från HIHS styrelse bara tacka för bidraget. 
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Pär Hedqvist (1953—2022) 
Under åren Pär spelade i Brobergs IF blev 
det två SM-guld 1976 och 1977. Även en 
seger i Junior-VM i Norge 1972. Det blev 
även fyra segrar i Ljusdals Dexcupen. 

Att ha Pär med sin oerhörda skjutförmåga 
med i laget bidrog i stor utsträckning till de 
framgångar vi fick på bandyplanen.  

Vet att alla motståndarlag hade en viss 
skräck i ögonen när vi fick frislag eller framför allt hörna. Han är också 
Brobergs i särklass bästa målskytt genom tiderna. Han gjorde många 
mål från helt omöjliga lägen där endast han såg möjligheten till mål, 
vilket också blev fallet många gånger. En stor vän har gått bort. 

Stig Dammbro 

Göran Enberg (1932–2022)  

Göran Enberg har ägnat hela sitt aktiva liv 
åt föreningen han älskade, Brobergs IF.  
Som spelare, med två SM-guld och två 
SM-silver, men också som styrelse-
ledamot, funktionär och inte minst som 
lagbyggare till 70-talets storhetstid. Han 
tillhör också den klanen av spelare och 
ledare som finns med i Brobergs Wall of 
Fame. 

Göran skulle även hjälpa Hälsinglands 
Idrottshistoriska Sällskap (HIHS) när vi 
skulle fira 30-årsjubileum 2020.  
Görans roll var att berätta om idrottsplatsen 

Faxevallen. Vi hade många fina historiska samtal hur vi skulle lägga 
upp programmet på CFL-lokalen i Söderhamn. Göran hade tagit fram 
mycket intressanta bilder och texter om Faxevallen. Nu kom Corona-
pandemin och idrottsträffen på CFL fick ställas in. Vi tackar Göran för 
hans engagemang och för medlemskapet i HIHS. Vila i frid. 

Lars Hedlund 
 

Broberg har mist två stora 

bandyspelare under en kort tid 
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Det är lätt att glömma att betala 

medlemsavgiften i HIHS.  
 

Den 30 aug 2022 hade 392 betalat sin medlemsavgift ! 

Finns er adress med här nedan, så  har ni glömt att betala 

medlemsavgiften för 2022.  

Hur man betalar in avgiften, ser ni i kassörens ruta, sidan 2. 

Stort Tack för ni stöttar HIHS !! 

Söderhamns kommun 

Backvägen 5 82668 Bergvik 
Trädgårdsgatan 2B 82632 Söderhamn 
Källene 658 82694 Norrala 
    
Bollnäs o Ovanåkers kommun 

Stentorpsgränd 4 82161 Arbrå 
Blyssvägen 38 82830 Edsbyn 
Västra Höle Britesvägen 9393 82198 Rengsjö 
Bäckänge Bomvägen 4803 82393 Segersta 
    
Hudiksvall o Nordanstigs kommun 

Tjärnmyra 20 82072 Delsbo 
Storgatan 43 82452 Hudiksvall 
Västergatan 33 82531 Iggesund 
Jordgubbsvägen 1 C 82950 Bergsjö 
    
Ljusdals kommun 

Förnebonäset 17 82754 Järvsö 
 
 
Övriga landet 

Gräsharen 37 81793 Hamrångefjärden 

 

 
OBS: Betalar man inte medlemsavgiften före 30 september 2022 
tas medlemmen bort från medlemsmatrikeln..!! 
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Sverker Jonsson kom till Hudiksvall               
2 maj 1970 från Köping.                                                   
Anställd som kanslichef vid 
Hudiksvalls kommun under 19 år.  
Idrotten har ”legat i blodet”.  
Gustav Östlund, som ingick i 
kommunstyrelsen, kom en dag och 
bad mig bli ordförande i Hudiksvalls 
ABK, stans och landskapets bästa 
fotbollsklubb, som då låg i division III.  
 

Efter en tid svarade jag ”ja” till Östlunds propå. Om jag hade vetat 
hur jobbigt det skulle bli, skulle jag naturligtvis tackat nej, men nu 
”satt jag i båten”. 
En glädjestund var när chefen för Iggesunds bruk, bruksdisponent 
Lars G. Sundblad, ringde mig efter någon vecka angående ABK och 
frågade om jag behövde hjälp. Jag svarade ”det som behövs är 
pengar”. Det blev ett sponsorkontrakt med Iggesund. Vi skulle ha 
Håstaholmens logo på tröjorna. Efter ett år lyckades ABK kvala in till 
division II, motsvarande superettan idag. Nu behövdes 
förstärkningar i laget. Jag kastade ögonen mot Polen. Laget Lechia i 
Gdansk. Laget ägdes av en byggkoncern, som lär ha haft ca 20 000 
anställda. Efter några möten kunde vi få loss en spelare. För att få 
loss en polsk spelare måste man uppvakta polska fotbollsförbundet. 
Jag, en vän och en tolk, Evald Gloss reste till Warszawa och 
besökte generalsekreteraren i fotbollsförbundet. Denne hade något 
av ett ”stenansikte”. Jag hade med några gåvor, som jag tog fram 
då och då och han ljusnade efter hand. Vi fick loss en spelare. 

Leif Styrman har i ABK-arkivet letat fram ett par spelare; Jerzy Gorski, 
mittback, stor och stark. Han kom 1977 från Lechia. År 1990 kom 
Alexander Cybulski, mittfältare. Spelmotor i Lechia. 

Vid ett kontaktbesök i Gdansk bjöds vi på middag av klubb-
ledningen och koncernen. Jag var placerad vid koncernchefen, som 
var ungefär dubbelt så bred som jag. Det dracks stora mängder 
vodka i öststaterna och så även här.  

Sverkers Minnen 
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Så fort ett glas druckits ur kom en kypare och hällde glaset fullt igen. 
Jag börjad ana oråd. Jag kom på att jag skulle sjunga snapsvisor.  
För att ytterligare förhindra intaget av vodka kom jag på att vi skulle 
byta slipsar. Det tog rätt lång tid och föranledde mycket skratt och 
glam och tog bort en lång tid av drickandet. Vi skulle också knyta 
slipsarna åt varandra. Jag hade lärt mig ett litet tacktal på polska och 
det gick någorlunda. 

Vår första match i division II var mot GIF Sundsvall borta. 
Jag kände några av ledarna i Giffarna. De sade ”Det här blir en lätt 
match för oss”. ABK vann med 4–0.  

I Hudiksvall ordnade vi bl.a. en trelagsturnering. Lechia, Rosenborg 
från Trondheim och ABK. Ca 2000 åskådare hade samlats på dessa 
matcher. 

Tiden i ABK skapade en del trevliga kontakter. En var med Gunnar 
Nordahl, som hade varit centertank i Milan. Jag hade en tanke att han 
skulle bli tränare i ABK. Nu blev det inte så. Alf Olsson, en av ledarna i 
ABK, och jag blev inbjudna till Rosenborg i samband med att de hade 
ett fotbollsutbyte med Manchester United. Vi träffade bl.a. ägaren till 
M.U., Mr. Roberts. Han var slakteridirektör. Då vi skildes åt tyckte han 
att jag verkade lite klen, så han bar min väska till bilen. 

1980 var ett innehållsrikt år. SM i skidor arrangerades i Hudiksvall. 
Jag var aktiv i organisationskommittén. Jag hade mycket kontakt med 
Skidförbundets ordförande Arne Jägmo.  Kungen var inbjuden för att 
förrätta invigningen av SM-veckan. Jag och ”nöjespappan” Bernt Arne 
Pettersson skötte arrangemanget kring invigningen. På kvällen var 
det middag och dagen därpå frukost tillsammans. Vid frukosten 
deltog kommunalrådet Albert Färlin, ordförande för 
organisationskommittén, landshövding Hans Hagnell, Arne Jägmo 
och Mora-Nisse samt Rolf Rämgård, en annan skidlegend. 

1984 genomfördes World Cup i utförsåkning i Åre. Det var Janne 
Olsson (Ryon-Janne) som tog med sig ett gäng. Ingemar Stenmark 
var på topp. I gänget var även bilhandlare Bengt Engelbrekts med. 
Jannes företag Ryon var då sålt till det jugoslaviska företaget ELAN, 
som var med och sponsrade tävlingarna. Jag fick ett inträdeskort till 
hedersläktaren av chefen för ELAN i Hudiksvall. Bengt var lite purken 
för att jag skulle kunna sola mig på hedersläktaren och inte han. ”Det 
ordnar sig sa jag”.  
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Jag visste att Bengt hade en liten speciell ELAN-mössa i bilen, en 
mössa han fått av Thomas Magnuson, en av de stora på skidor på 
den tiden.  
Bengt, som var mörk, tog på sig mössan. Han kunde lätt ses som 
jugoslav. Passagen gick smärtfritt och vi ställde oss på läktaren. 
Skidförbundets ordförande Nisse Stenberg kom snart med Prins 
Bertil. Vi hade träffat Nisse tidigare och nu stod vi med dem och såg 
på tävlingarna. Även chefen för ”världscupcirkusen” Serge Lang. Jag 
tog kort på Bengt både tillsammans med Prins Bertil och Serge Lang. 
Bengt gillade att synas i sånt sällskap. 

Ulf Sundh har citerat Sverkers Minnen som skrevs 2012 och 2019 

 

Nu har Erik Wiger äntligen fått  

det han har förtjänat.  

Erik har tilldelats RF:s förtjänst-

tecken i guld.  

Den högsta utmärkelse man kan 
få av Riksidrottsförbundet. 

Erik Wiger nominerades av Svenska Friidrottsförbundet (läs nedan) 

Järvsö IF, Stockholms Studenters IF, IFK Växjö och Österhaninge IF 
heter föreningarna som han haft uppdrag i. På förbundsnivå är det 
Hälsinglands Friidrottsförbund, Stockholms Friidrottsförbund och 
Svenska Friidrottsförbundet.  
Som om inte det vore nog, också Hälsinglands Idrottshistoriska 
Sällskap. 
Totalt har det blivit 52 år som idrottsledare och förutom styrelse-
uppdrag har han också verkat som tränare och instruktör. 
Favoritidrotten är förstås friidrott. Hans bästa idrottsminne är Anders 
Gärderuds OS-guld 1976 och den idrottsledare han gärna träffat är 
en av RF:s grundare, Sigfrid Edström. 
För att understryka sitt friidrottsintresse kan nämnas att han bevistat 
inte mindre än 63 Finnkamper. Snart 64, för Erik har även bevittnat 
årets Finnkamp i Helsingfors. 

Erik fick sitt förtjänsttecken den 26 juli 2022 under GP-tävlingen på 
Hällåsen i Söderhamn. 
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Det var inte vem som helst som delade ut förtjänsttecknet till Erik.  
En av Hälsinglands bästa friidrottare, Ulrika Pizzeghello 
fd.Johansson, besökte GP-tävlingen och det var hon som 
överlämnade förtjänsttecknet till Erik under publikens jubel. 

Ulrika har en imponerande meritlista inom friidrotten med dubbla   
SM-guld på 400m häck och innehar till och med ett svenskt rekord  

på 4x400m. Hon har sprungit både Finnkampen och lag-EM.  
Ulrika har även en styrelsepost i Svenska Friidrottsförbundet. 
 

 
Här ser vi Erik Wiger 
tillsammans med 
prisutdelaren Ulrika 
Pizzeghello innan 
överlämnande av 
förtjänsttecknet. 
 
 

 

Erik Wigers meritlista.  

1959   Järvsö Ishockeyklubb-vice ordf. 
1959 – 1963  Järvsö IF friidrottssekt. 
1963 – 1970  Stockholms Studenters IF fridrottssekt-sekreterare; 
1970 SFIF Riksinstruktör (anställd) 
1977 – Förbundskapten; 
1978 – 1995  Österhaninge IF/Södertörns FF-ordf. tränare mm 
1988 – 1991  Stockholms Friidrottsförbund ordf. 
1995 – 2002  SFIF styrelsen; 
2000 –  Järvsö IF tävlingsledaren mm 
2000 –   Hälsinglands Idrottshistoriska Sällskap-styrelsen  
2012 – 2017  Ordf. Hälsinglands Idrottshistoriska Sällskap 
2017 – Järvsö IF valberedningens ordf. 

Noteras kan att: 

Erik Wiger har Hälsinglands distriktsrekordet på 3000 m hinder, ännu! 

Även Leif Hammarlund, Marma IF och Ulf Jonsson, Kilafors IF har 
tilldelats RF:s förtjänsttecken i guld under året. 

Lars Hedlund 
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2022 års Idrottsresa med HIHS  

Denna gång ”Styr-man” till Stockholm, för att kolla lands-

kamp i fotboll. Vi skall även besöka Stockholms stadion där 

Sveriges Olympiska kommitté och Svenska Friidrotts-

förbundet tar emot oss.  

Program för resan 27–28 september 2022  

Tisdagen 27 september  

8:00  Avresa Hudiksvall, Glysisvallen. (Parkering på Glysis) 

8:45 Söderhamn, (Resecentrum) sedan vidare mot Stockholm.  

 Vi stannar efter vägen för en fikapaus.  

13:00  Lunch på Frösunda gård.  

14:30  Besök på Stockholms stadion:  

 Värd: Sveriges Olympiska kommitté  

 Glenn Östh (Pingisspelaren från Söderhamn) tar emot oss.  

16:30 Vi checkar in på Best Western, Fridhemsplan. 

18:30  Middag serveras på Drama i Mall of Scandinavia, serveras 

kött eller fisk. 

20:45  Landskamp Sverige–Slovenien (Friends Arena)  
 

Onsdag 28 september  

8 – 9  Vi äter frukost på hotellet 

10:00  Besök på Stockholms stadion: 

 Värd: Svenska Friidrottsförbundet.  

 Kanske Kajsa Bergquist eller Lennart Julin besöker oss ??  

13:00  Lunch på Frösunda gård.  

15:00  Börjar hemresa mot Hälsingland 

   

Då ingår: Resan, logi i dubbelrum frukost, lunch tisdag och onsdag, middag 

tisdag (drycken betalar vi själva), matchbiljetten till fotbollslandskampen. 

 

Frågor om resan besvaras av  Leif Styrman 070-229 93 00 
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Deltagare på Idrottsresan 2022 
 
Namn Påstigning 

Kenneth Svedén Hudiksvall 
Owe Flodin Hudiksvall 
Tommy Hammarstrand Hudiksvall 
Tore Tjärnberg Hudiksvall 
Ingvar Thuresson Hudiksvall 
Jarl Karlén Hudiksvall 
Leif Styrman Hudiksvall 
Bernt Åkesson Hudiksvall 
Leif Schönborg Hudiksvall 
Johnny Bryngelsson Hudiksvall 
Sören Haglund Hudiksvall 
Pelle Ferm Hudiksvall 
Nils Eriksson Hudiksvall 
Rune Olsson Hudiksvall 
Göran Bodin Hudiksvall 
Bengt Olofsson Hudiksvall 
Staffan Mickelsson Hudiksvall 
Sven Olov Lindgren Hudiksvall 
Christer Stridh Hudiksvall 
Roland Olsson Hudiksvall 
Evert Roos Hudiksvall 
Dan Grad Hudiksvall 
Per Ivar Molin Hudiksvall 
Erik Wiger Hudiksvall 
Sven Görgård Hudiksvall 
Olov Nilsson Sträng Söderhamn 
Anders Strömberg Söderhamn 
Anders Svensson Söderhamn 
Lars Hedlund Söderhamn 
Stig Ohlson Söderhamn 
Mats Persson Söderhamn 
Lars Johansson Söderhamn 
Torbjörn Hillberg Söderhamn 
Tommy Thyr Söderhamn 
 ----------------------- 
 34 stycken 
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Rune Ridefelt skrev i Hudiksvalls Tidning 
1970. "Hudiks" stolthet Strands IF, blev 
Norrlandsmästare 1934. 

 
Söndagen den 3 juni 1934  
Det låg åska och spänning i luften. Två komponenter som varslade 
om dramatik och skådespel på högst nivå. Hudiksvalls gamla 
idrottsplats var fylld till bristningsgränsen. 3200 förväntansfulla 
personer satt, stod och trängdes. 
Det gällde finalmatchen i Norrländskan mellan hemmalaget Strands IF 
och gästande IFK Östersund med nyförvärvet från GAIS, Long-John 
Nilsson i spetsen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

1934 års upplaga av Strand, som är i det närmaste identisk med det lag som vann 
finalen mot IFK Östersund: Stående fr.v. Kurt "Mattan" Andersson, Knut "Legala" 
Svensson, Gunnar "Capillo" Jonsson, Axel Wiman (ej med -34), Erik "Ekken" 
Eriksson, Edvin "Halvar" Halvarsson, Herbert Modin och Sven "Ton" Löjdström. 
Knästående fr v Gösta Westenius, Sune Svensson (ej med -34) och Sivert Wallin

 

Redan kl.10 på förmiddagen köpte en Bergsjöbo biljetter till sig och 
familjen. När domaren Karl-Erik Nilsson, Söderhamn, landskapets 
främste matchledare blåste upp till spel, kunde dåvarande kassören 
i Strand, Gustaf "Röret" Johansson, räkna in över 3000 blanka 
riksdaler. Publikrekordet (3200), som gäller seriematcher står ännu 
efter 36 år i orubbat bo. Hejavisorna avlöste varandra.  
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"Ingen rädder för Long-John här, Hipp hurra för gamla Strand",  
författad av rimsnidaren, revymakaren och musikern "Tjalle" till 
melodin "Ingen rädder för vargen här" avlöstes av signaturen Sics 
"Jämtarna vi väntat på för att riktigt kunna klå / Östersund har alltid 
klang, hålles för ett lag av rang". Stämningen var på kokpunkten. 
Matchen med stort M var igång. Svart-vitrandiga Strand spelade 
defensivt och i första hand för att hålla nollan. Valter Florin slet för 
två mellan stolparna och försvaret slog ifrån sig av glatta livet. 
”Long-John gjorde skäl för namnet”, berättar Sivert Wallin, som 
tillsammans med Gösta Westenius bildade Strands snabba och 
eleganta backpar. ”Förre Gaisaren var en reslig herre, hyperfarlig 
på huvudet och teknisk. Jag hade flera luftdueller med Östersunds 
namnkunnige nyförvärv. Long-John var alltid huvudet högre. Det 
gällde kanske bara ett par centimeter. Det räckte tyvärr”. 
Första halvlek slutade 0–0, och rödtröjade IFK Östersund hade haft 
det mesta av spelet. Jämtarna fick upprepade applåder för sitt 
eleganta spel. Inte minst "Plutten" Persson på högerkanten. ”En 
svårstoppad herre,” minns Strands effektive stopper Kurt "Mattan" 
Andersson. "Plutten" kunde bildligt talat springa mellan benen på 
oss försvarare. Själv agerade jag bl.a. överrock åt Long-John, säger 
"Mattan". 

Andra halvlek. 
Snabbe, finurlige Ljungqvist sköt, tekniske finliraren Örnberg sköt 
och Long-John nickade gång på gång. Valter Florin var omutlig. Så 
kom kallduschen för östersundarna. Strands vy Knut "Legala" 
Svensson slank igenom och passade till Sven "Ton" Löjdström, 
fruktad centertank. "Ton" vräkte på ett av sina många otagbara 
skott, 1–0 var ett faktum. Publikens jubel visste inga gränser. 

En halvtimme senare var det hänt igen. 
Gunnar "Capillo" Jonsson sköt ett skott som studsade över IFK:s 
duktige målvakt Ahlbom som felberäknade situationen. 2–0!  

Strand hade vunnit serien och gick upp i Uppsvenskan, IFK 
Östersund säker tvåa. 

Ledamoten av Svenska Fotbollförbundets verkställande utskott, 
Gösta Ledin, Gävle, hedrade matchen med sin närvaro. Han var 
synnerligen begeistrad över spelet, som han ansåg var av division 
II-klass. Gösta Ledin blev så småningom en mäktig herre. Han var 
mannen bakom Tipstjänst och var dessutom ledamot i Sveriges 
olympiska kommitté. 
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Skrivarens mamma - vår familj kom från Östersund - hade ett 
gnistrande temperament och var snabb i repliken. För första gången 
i sitt liv skulle hon se en fotbollsmatch. Det blev finalen Strand-IFK 
Östersund. När hon kom hem från matchen var hon "tänd till tusen". 
Hon hade hamnat på läktaren omgiven av idel hemmapatrioter. Det 
dröjde inte länge, förrän hon började heja på IFK. Det skulle 
mamma Anna naturligtvis inte gjort. Hon blev fullkomligt "nergjord" 
av fanatikerna och var inte värd ett vitten. Mamma var envis och 
fortsatte att heja på IFK. Det blev nästan tumult på läktaren. Men 
hon vägrade att lämna sin plats. Satt modigt kvar, käftade emot och 
hejade på "fel" lag. 

Kvällen före matchen - en lördag - åt en jämtlänning och en hälsing 
supé på Stadshotellet. Snacket rörde sig enbart om söndagens 
match Strand-Östersund. Meningarna gick naturligtvis isär. Det blev 
bråk och hämtning av polis.  

Båda fick ”se” matchen i finkan. 
 

Lars Hedlund 

 
Vi har lagt till några flikar på vår hemsida 

www.HIHS.se 
 
Under fliken ”Bildarkiv” finns en underrubrik som heter ”Rörliga 
bilder” där kommer vi att lägga upp filmer som har anknytning till 
Hälsingeidrotten. 
 
Under fliken ”Forskarnotiser” finns nu en underrubrik 
”Paralympics-deltagare från Hälsingland,” där har vi lagt upp det 
vi vet i dagsläget om deltagare från Hälsingland. 

(Ser ni att det fattas deltagare, eller något är felaktigt kontakta: larshedlund400@gmail.com) 

 
Under fliken ”Hälsingeguldet” finns nu en underrubrik 
”Hälsingeguldet-Ungdom” där kommer det att från 2023 finnas 
vilka idrottsungdomar som belönas med ett årligt stipendium på 
5.000:- från OilQuick. 

 
 

http://www.hihs.se/
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Warmerdam – Bubka – Duplantis 

stavhoppets tre giganter. 
 
 
Armand Duplantis, Sverige, är mannen för dagen. Alla, eller i 
varje fall nästan alla, vet vem han är. Nybliven världsmästare, 
olympisk mästare och världsrekordhållare. Mannen som, vid 22 
års ålder har höjt världsrekordet från 6,17 till 6,21 och erövrat alla 
mästerskapstitlarna under de senaste två åren.  
Sergei Bubka, Ukraina, mästaren alla kategorier som höjde 
världsrekordet 17 gånger från 5,85 till 6,14 under åren 1984–1994. 
Bubka höjde rekordet en eller två centimeter åt gången, ”kanske”  
för att en premie utgick för varje rekordslagning. 
Bubka kommer vi ihåg, i varje fall vi friidrottsintresserade. 

Men vem kommer ihåg Cornelius Warmerdam?  

Hur många känner ens till namnet? 

Cornelius Warmerdam, (1915-06-22 – 2001-11-13) föddes och 
växte upp i Kalifornien, USA. Hans föräldrar 
var holländska emigranter och han kallades 
därför ”Dutch” av sina vänner och, senare, 
även av pressen. 

Liksom efterföljaren Duplantis, började 
”Dutch” hoppa stav hemma på bakgården 
med bråte som landningsbädd. Han blev 
upptäckt av en lokal tränare som tog honom 
till Hanford High School där han blev kvar 
till sin examen 1932. Därefter tävlade han 
för Fresno State College. 

Under hela sin karriär hoppade han med bambustav, som alla 
elithoppare på den tiden, och med sådan stav blev han den förste i 
världen att klara 15 fot (4,57m) och det skedde vid Berkeley 
Universitet den 13 april 1940. Detta resultat blev dock inte noterat 
som världsrekord. Hans första världsrekordnotering blev 4,60, den 
29 juni 1940. 
Warmerdam hoppade i tävlingar 15 fot, eller högre, 43 gånger 
innan någon annan hoppare klarade den höjden.  

Under en fyraårsperiod förbättrade Warmerdam världsrekordet sju  
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gånger till 3,77 (15´ 7 3/4¨) under Modesto Relays 1942  Ett rekord 
som stod sig i 15 år, till den 27 april 1957, då amerikanen Bob 
Gutowski hoppade en centimeter högre (4,78) med en stålstav. 

Cornelius Warmerdam satte sitt fenomenala världsrekord med en 
bambustav som var c:a 4,80 lång (svårverifierad uppgift). Hans 
fattning, med övre handen, var ungefär en meter under ribbans 
höjd. mm.  Han släppte staven med vänster, sköt ifrån sig med 
höger, upp till och över ribban för att sedan med en handvinkning 
skicka tillbaka staven till ansatsbanan. 

Under de 15 åren, efter 4,77-hoppet, började man omvärdera detta 
rekord, från svårslaget till oslagbart. 

Under 1940-talet var man av åsikten att det behövdes längre 
stavar för att ha högre fattning på staven. Längre, oftast stavar av 
stål, tillverkades i USA, England samt i Sverige av Sandvik.  

Högre fattningshöjd krävde dock högre ansatshastighet och 
ansatshastigheten blev den begränsande faktorn, efter  Gutowskis 
hopp 1957.  

Warmerdams hoppning sattes under lupp. Från filmer mättes 
stavlängd, fattningshöjd m.m. Exakta mätningar på 
ansatshastighet var svårare att göra, man räknade bildrutor på 
filmer t.ex. Studier av Warmerdams hoppteknik visade att den inte 
var annorlunda.  
Warmerdam var, helt enkelt, bättre i allt. 

Vittnesmål från träning berättade att Warmerdam tränade med 
sprinters och att han löpte, i stort sett, jämnt med dem, själv 
löpande med stav. Man kunde, med stor säkerhet, slå fast att hans 
snabbhet var enastående och att han kunde hålla högre på staven 
än alla konkurrenter. 

Warmerdam fick aldrig tävla i olympiska spel. Åren 1940 och 1944 
ställdes spelen in p.g.a. Andra världskriget och 1948 var han 
professionell tränare (coach) i friidrott vid Fresno State University.  
Han fortsatte att hoppa stav i många år och finns i ”the world all-
time top ten list in the M60  decathlon” (tiobästa-lista i stav M60 
tiokamp.”) 

Stavhoppets historik: 

Stavhopp förekom under medeltiden, kanske även tidigare, som 
ett hjälpmedel att hoppa över diken, häckar och kanaler. Primitiva 
tävlingar i hopp på längd arrangerades medan tävlingar i hopp på 
höjd är av senare datum.  
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I England upptogs stavhopp i mästerskapsprogrammet från 1895. 

Stavhopp var med från början i de moderna olympiska spelen 1896. 

Det första officiella världsrekordet godkändes av Internationella 
Idrottsförbundet 1914. Oklarheter i reglerna gjorde att man tidigare 
inte kunde fastställa rekord. I England tilläts klättring på staven 
(d.v.s. att flytta den undre handen ovanför den övre.) 

Det första officiella världsrekordet: 4.02 Marc Wright USA 

(8 juni 1912). 

Kuriosa: 

I OS 1906 i Aten, segrade F Gondor, Frankrike, efter omhopp mot 
svensken Bruno Söderström. Gondor använde ”klätterteknik” 
som då godkändes trots svenska protester. 

1) F. Gondor, Frankrike, 3.40 (omhopp 3.50) 

2) Bruno Söderström, Sverige, 3,40. 

     
Erik Wiger 

 
 

Färila IF fyller 100 år…!! 

 
 

Vår kassör i Hälsinglands 
Idrottshistoriska Sällskap 
Owe Flodin, har varit hos 
Färila IF och gratulerat 
föreningen när den har varit 
verksam i 100 år. 
 

På bilden ser ni två av de stora ideella ledarna i Färila IF. 
Från vänster: Allt i allo Bengt Näslund, med diplomet som ger 
Färila IF medlemskap i HIHS under jubileumsåret och till höger    
har vi ordf. i Färila IF Lars Ove Mickelsson, med HIHS egen 
hälsingebock. Owe Flodin delade ut diplom, bocken och blommor. 

Hälsinglands Idrottshistoriska Sällskap gratulerar Färila IF.  

Lars Hedlund 
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Även Idrottsminnen 3 – 2022 har 
några kluriga frågor, denna 
gång är det  Christer Stridh 
som har knåpat ihop dem  !!!  

 
1:a  pris 2 Sverielotter 
2–3 pris 1 Sverigelott 

 
1) Gabriel Landeskog fick som andre svenske lagkapten i NHL 

lyfta Stanley Cup-bucklan i våras. Vem var den förste svenske 
lagkaptenen som fick göra det? 

1. Daniel Alfredsson X. Peter Forsberg 2. Nicklas Lidström 
 
2)  ”Jag spenderade de mesta av mina pengar på sprit, damer 

och snabba bilar, resten slösade jag bort”. Vilken känd 
idrottare myntade dessa ord? 

1. George Best X. Eric Cantona 2. Paul Gascoigne 
 
3)  De första paralympiska sommarspelen avgjordes i Rom 1960, 

medan de första vinterspelen hade sin premiär 1976. De 
avgjordes då i en svensk stad, vilken då? 

1. Umeå X. Örnsköldsvik 2. Östersund 
 
4)  Vilken idrott har tilldelats Svenska Dagbladets Bragdguld flest 

gånger? 

1. Friidrott X. Längdskidåkning 2. Simning 
 
5)  Ingen har väl glömt guldkampen mellan Thomas Wassberg 

och Juha Mieto vid OS i Lake Placid 1980. Men vem blev trea 
och bronsmedaljör i det loppet? 

1. Ove Aunli, Norge X. Oddvar Brå, Norge 2. Nikolaj Zimjatov, Sovjet 
 
6)  Hudiksvalls FF tog över ABK:s plats i seriesystemet, men 

vilket år spelade HuFF sin första säsong i division 2? 

1. 2011 X. 2012 2. 2013 
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7)  Järvsöfaks var en segermaskin utöver det vanliga. Hur 
många segrar tog Jan-Olov Perssons stjärntravare innan 
karriären var över? 

1. 189 X. 201 2. 208 
 

8) Hur många svenska konståkare har tagit OS-guld? 

1. 0 (noll) X. 2 (två) 2. 3 (tre) 
 

9)  Vad heter GIF Sundsvalls hemmaarena i den allsvenska 
fotbollen 2022? 

1. NHC Arena X, Norrporten Arena 2, NP3 Arena 
 
10)  Vilken av följande viktklasser är den lättaste i såväl brottning 

som boxning? 

1. Bantamvikt X. Fjädervikt  2. Lättvikt 
 
11)  I vilken idrott blev Ulla Lindkvist dubbel världsmästarinna 

under 1960-talet? 

1. Bowling X. Orientering 2. Simning 
 
12)  Wolfgang Pichler är ju mannen bakom den svenska 

skidskytteboomen. Från vilken känd vinterort kommer han? 

1. Oberhof X. Reit im Winkl 2. Ruhpolding 
 
13)  Vad heter dansken som vann årets upplaga av cykelloppet 

Tour de France? 

1. Michael Rasmusen X. Bjarne Riis 2. Jonas Vingegaard 

 

När ni knäckt idrottsfrågorna  

E-postar ni tipsraden till …. 

christer.stridh@gmail.com 

Vi vill ha svaren senast 31 oktober - 2022 

Lycka till önskar redaktionen !! 

 

mailto:christer.stridh
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Äntligen har 

IFK Bergvik fått fira 
sitt 100 års-jubileum 

 
 

Äntligen har IFK Bergvik fått fira sitt 100 års-
jubileum. Inför c:a 150 personer på Bergviksparken 
var det Anders Strömberg som höll i taktpinnen på 
ett mycket bra sätt och berättade om IFK Bergviks 
första 100 år som idrottsförening. 

Kan väl nämna några stora namn från klubben som nämndes: 

Olle Wiklund, skidor 
Helge Wiklund, orientering 
Helge Eriksson, skidor 
Eva Edejern, orientering 
Knut Hedkvist, skidor 
Sven och Thure Mattson, bandy (ismakare) 
Margareta Bergqvist och Pia Lööw, fotboll 

Självfallet avslutades med den största av alla Anders Södergren 

Flera organisationer gratulerade IFK Bergvik på jubiléet,   
Söderhamns Kommun, Hälsinglands Idrottshistoriska Sällskap, 
Norrala IF, Söderhamns FF, IOGT-NTO Bergvik, Bergviks Allting, 
Hälsinglands Fotbollförbund och Svenska Fotbollförbundet. 

Efter en utsökt supé blev det underhållning av bästa märke, Jens 
Kristensen och Östen Eriksson underhöll oss med sång och 
trevliga pratstunder. 

Sedan kom Lennart Sydh (Hjördis) in på Bergviks-
parken och när Hjördis sätter igång är det omöjligt att 
inte skratta. Deltagarna på 100 års-jubileet var 
nästan 150 personer och jag garantera att samtliga 
deltagare njöt av Hjördis underhållning.  

En trevlig lördagskväll bjöd IFK Bergvik på, så från Hälsinglands 
Idrottshistoriska Sällskap är det bara att önska IFK Bergvik lycka 
till med de nästkommande 100 åren. 

Lars Hedlund 
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Tisdagen den 20 september bjuder Hälsinglands Idrottshistoriska 
Sällskap i samarbete med RF-SISU Gävleborg in till Idrottscafé i 
Hudiksvall (som vi skulle ha haft 2020, när HIHS firade 30 år)  

Kvällens innehåll: 

Historiska idrottsplatser och händelser i Hudiksvalls kommun. Bildspel ur 
HIHS arkiv. 

Hur kom idrotten till Hälsingland och Hudiksvall, när bildades HIHS och vad 
sysslar vi med ?  

När Hälsinglands skidåkare var bäst i Sverige. En världsmästare minns och 
berättar. 

Kom och umgås, lyssna på intressanta berättelser och samtal. 

Kostar inget att delta på idrottscaféet och tillsammans med        
RF-SISU Gävleborg, bjuder vi på fika! 

Plats: Patricia, Lastagegatan 9, Hudiksvall 

När: Tisdagen den 20 september  Tid: 18:30 – 20:30 

Ni anmäler er till nedanstående personer, senast 16 september. 

Anders Skoglund agskoglund@gmail.com 070-690 93 01 

Leif Styrman leifstyrman11@gmail.com 070-229 93 00  

 

mailto:agskoglund@gmail.com
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ATT HANDLA I GLADA HUDIK, GÅR SOM EN DANS. 
 

Gör ett besök i 
Glada Hudik! 
Här finns den unika miljön och 

Sveriges gladaste Handelsstad med ett 
80 tal butiker, restauranger och caféer 

mitt i centrum. 


